
Zápis ze zasedání Zastupitelstva městyse Žernov 
ze dne 24. 4. 2023 

 
Přítomni dle prezenční listiny 
Hosté: Ing. Jan Domáň, Pavel Macháně, Karel Peřina 
Omluveni: MUDr. Jiří Pácalt 
Zahájení zasedání v 17:08hod., zasedání bylo ukončeno v 19:19 
Zasedání moderoval starosta Mgr. Libor Mojžíš 
 

1. Úvod. Starosta přivítal všechny přítomné i hosty.   
 
2. Volba zapisovatele a ověřovatelů 
Zapisovatel – Ing. Marie Hanušová, ověřovatelé – František Knápek a Světlana Pešková 
 
USNESENÍ č. 1: Zastupitelstvo městyse schvaluje zapisovatele Ing. Marii Hanušovou, 
ověřovatele Františka Knápka a Světlanu Peškovou 
Pro 8, proti 0, zdržel se 0 

 
3. Byl schválen program zasedání s doplněnými body jednání: 

1. Schválení dotace na cestovní ruch 
2. Nabídka firmy Telkabel na výměnu veřejného osvětlení 
3. Projekt přístaviště 
4. Komunální odpady 
5. Požární nádrž 
6. Likvidační komise 

 
USNESENÍ č. 2: Zastupitelstvo městyse schválilo program zasedání s doplněnými body jednání. 
Pro 8, proti 0, zdržel se 0 
 

4. Kontrola usnesení z minulých jednání. 
 
- tvorba strategického plánu městyse na další období – úkol trvá 
-  rekonstrukce lávky na Pohodlí (do května 2023 je průchod přes lávku zakázán) – úkol trvá 
- úsporná opatření na veřejném osvětlení (úkol trvá pro nedostatek úsporných žárovek) 
- přihláška do Vesnice roku 2023 – splněno, přihláška podána 
- smlouva o věcném břemeni s panem Kovářem – splněno 
- smlouvy o pronájmu parkovacích míst – splněno 
- projekt parkoviště u rozhledny – úkol trvá 
- nákup výčepního chlazení – splněno 
 
USNESENÍ č. 3 
na vědomí Pro 8, proti 0, zdržel se 0 
 

5. Inventarizační zpráva za rok 2022. Zastupitelstvo městyse bylo seznámeno se závěry 

inventarizační zprávy. Inventarizace proběhla řádně dle plánu inventur, podklady byly ověřeny na 
skutečnost. Nebyly zjištěny rozdíly mezi skutečným a účetním stavem. Byly podány návrhy na 
vyřazení majetku, které jsou přílohou Inventarizační zprávy za rok 2022. 
 
USNESENÍ č. 4: Zastupitelstvo městyse Žernov schvaluje Inventarizační zprávu za rok 2022, 
zároveň schvaluje návrhy na vyřazení majetku dle přílohy. 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 

6.Schválení závěrky městyse za rok 2022. Projednání bodu se odkládá na další zasedání, 

které bude následovat po přezkoumání hospodaření městyse. 
 
USNESENÍ č. 5:  
na vědomí Pro 8 proti 0, zdržel se 0 



 

7. Rozpočtová opatření č. 1 a 2/2023  
 
USNESENÍ č. 6: Zastupitelstvo městyse bere na vědomí rozpočtová opatření č. 1 a 2/2023, která 
jsou přílohou tohoto zápisu. Ve své pravomoci schválil starosta. 
Pro 8 proti 0, zdržel se 0  
 

8. Likvidační komise. 
 
USNESENÍ č. 7: Zastupitelstvo městyse Žernov schvaluje likvidační komisi k vyřazování a 
likvidaci movitého majetku městyse ve složení Světlana Pešková, František Knápek a Marcel 
Kočí. 
Pro 8 proti 0, zdržel se 0  
 

9. Žádost o odkoupení části pozemku pč. 79 v k.ú. Žernov. Zastupitelstvo projednalo 

žádost paní Pavlíny Moskalykové. Důvodem koupě je zadní přístup k zahradnímu domu historickou 
branou. 

 
USNESENÍ č. 8: Zastupitelstvo městyse schvaluje prodej části pozemku př. 79 v k.ú. Žernov u 
České Skalice. 
Pro 0, proti 6 (Dohnal,Kočí,Mojžíš,Mařáčková,Knápek,Hůlka). zdržel se 2 (Pešková, Zoufalová) 

Usnesení nebylo schváleno.  
 
USNESENÍ č. 9: Zastupitelstvo městyse schvaluje dlouhodobý pronájem části pozemku pč. 79 
v k.ú. Žernov u České Skalice za podmínky upřesnění nákresu a spolufinancování stavby. 
Pro 6, proti 0, zdržel se 2 (Kočí, Dohnal)  
 

10. Projektová dokumentace na cyklostezku podél vjezdové brány na silnici III. 
třídy. Nabídka projektanta pana Miloslava Kučera ve výši 159 tis. Z nabídky není zřejmé, jaké 

náklady jsou v nabídce zahrnuty. Je třeba ze strany projektanta upřesnit strukturu nákladů v nabídce. 

 
USNESENÍ č. 10: Zastupitelstvo městyse schvaluje nabídku ve výši 159 tis. Kč na projektovou 
dokumentaci na cyklostezku od nemovitosti čp. 150, podél vjezdové brány ke křižovatce 
Šraňky s podmínkou upřesnění a doplnění struktury nákladů nabídky. 
Pro 8 proti 0, zdržel se 0  
 

11. Dotace prostřednictvím SO ÚPA a 1866.   
a. Možnost čerpání dotace na vybudování nabíjecí stanice na elektrokola v lokalitě u sokolovny. 

Z diskuze vyplynuly další návrhy, jak řešit nabíjení elektrokol. Rozhodnutí se zatím odkládá do 
doby, než budou zjištěny další detaily technického řešení projektu. 

 
USNESENÍ č. 11: Zastupitelstvo městyse pověřuje starostu ke zjištění dalších technických 
detailů k projektu nabíjecí stanice. 
Pro 8 proti 0, zdržel se 0  
 

b. Projekt na nákup plastových kelímků z tvrzeného plastu a myčky plastových kelímků. Myčka 
by byla nepřenosně umístěna v jedné z členských obcí. Ekologické řešení z důvodu 
opakovaného použití plastových kelímků. Nevýhodou je převážení kelímků do myčky. Zatím 
téma pouze diskutováno. 
 

USNESENÍ č. 12:  
na vědomí pro 8 proti 0, zdržel se 0  
 

12. Žádost firmy Leonard Moll RTS na stavbu stožáru pro operátora T-mobile. 
Stožár o výšce 35 m umístěný na pozemku ZD Žernov pč. 340/31.V diskuzi zazněl nesouhlas se 
stavbou z důvodu klidové lokality u hřbitova, je zde předpokládaná budoucí rozvojová stavební zóna, 
budou znehodnoceny blízké stavební pozemky, blízkost a dopad do ochranného pásma NKP, 
zdravotní rizika, znehodnoceno panorama obce, nepřístupnost mimo pracovní dobu, nesoulad 



s plánovanou změnou nového budoucího územního plánu. Je třeba zjistit, jakými právními normami se 
řídí povolování telekomunikačních staveb. 
 
USNESENÍ č. 13: Zastupitelstvo městyse souhlasí s případnou stavbou vysílače T-mobile ve 
vzdálenosti minimálně 700 m vzdušnou čarou od zastavěného území či zastavitelných ploch 
dle územního plánu. 
Pro 8 proti 0, zdržel se 0 
 

13. Smlouva s firmou Eko-kom, a.s. Na základě nové legislativy je předložen návrh nové 

smlouvy s firmou Eko-kom na zajištění zpětného odběru obalů a zařazení místa zpětného odběru do 
obecního systému odpadového hospodářství. V diskuzi se řešily vysoké náklady na odvoz bioodpadu, 
zejména větví. Návrh zastupitele Pavla Dohnala, aby obec sama likvidovala větve na obecním 
štěpkovači. 
 
USNESENÍ č. 14: Zastupitelstvo městyse schvaluje Smlouvu o spolupráci při zajištění zpětného 
odběru a zařazení místa zpětného odběru do obecního systému odpadového hospodářství 
s firmou Eko-kom a.s. 
Pro 8 proti 0, zdržel se 0 
 

14. Stezka Jakuba Míly. Stezka byla vyznačena již v roce 2003. Některé tabule je třeba obnovit 

(u hasičské zbrojnice a u Merglu) 
 
USNESENÍ č. 15: Zastupitelstvo městyse souhlasí s obnovou opotřebovaných tabulí na stezce 
Jakuba Míly. 
Pro 8 proti 0, zdržel se 0  
 

15. Žádost o dotaci na společensko-kulturní centrum sokolovna. Administraci 

žádosti zajistí Východočeská rozvojová, s.r.o. Žádost 30 tis. a administrace výběrového řízení 15 tis. 
Starosta navrhuje zahájit přípravy výběrového řízení ještě před výsledkem dotačního řízení. Bude se 
jednat o veřejnou zakázku ve zjednodušeném režimu. 
 
USNESENÍ č. 16: Zastupitelstvo městyse souhlasí s podáním žádosti o dotaci Ministerstva pro 
místní rozvoj z programu Podpora rozvoje regionů 2019+, dotační titul Rekonstrukce a 
přestavba veřejných budov, na přístavbu společensko-kulturního centra a se zahájením 
výběrového řízení na dodavatele stavby. 
Pro 8, proti 0, zdržel se 0 
 

16. Příprava čarodějnic. Světlana Pešková a Eliška Hamáčková příprava program pro děti, 

SDH zajistí občerstvení. Začátek v 17 hod průvodem od „lipky“. 
Nápoje na 1. máje zajistí pan Knápek. 

       
USNESENÍ č. 17:  
na vědomí Pro 8 proti 0, zdržel se 0  
 

17. Dotace z Programu rozvoje venkova přes MAS Mezi Úpou a Metují. Návrhy na 

pořízení stanů a pivních setů nebo nového vybavení přístavby společensko-kulturního centra 
sokolovna. Realizace projektů v roce 2024. 
 
USNESENÍ č. 18: Zastupitelstvo městyse schvaluje podání žádosti o dotaci z Programu rozvoje 
venkova přes MAS Mezi Úpou a Metují na pořízení stanů a pivních setů. 
Pro 8 proti 0, zdržel se 0  
 

18. Dotace z Královéhradeckého kraje – cestovní ruch. 
 
USNESENÍ č. 19: Zastupitelstvo městyse Žernov souhlasí s poskytnutím dotace z Regionálního 
rozvoje Královéhradeckého kraje na Infrastrukturu cestovního ruchu v Žernově nad 
Babiččiným údolím ve výši 147 700 Kč. (projektová příprava investiční akce) 
Pro 8 proti 0, zdržel se 0  
 



19. Projekt přístaviště. Projektant předložil projekt přístaviště na řece Úpě. Nebylo dodrženo 

zadání, které vyplynulo z předchozího jednání. Je třeba objekt přístaviště zmenšit, zahrnout do 
prostoru zejména ohniště a schody do vody, přístřešek zmenšit do velikosti altánu u sokolovny. 
Dodržet rozpočet stavby do 2 mil Kč. 
 
USNESENÍ č. 20: Zastupitelstvo městyse pověřuje starostu, aby projednal s projektantem 
požadované úpravy předloženého projektu přístaviště. 
Pro 8 proti 0, zdržel se 0  
 

20. Veřejné osvětlení podél silnice III. třídy. Nabídka na výměnu za LED svítidla od firmy 

Telkabel ve výši 181 tis. Kč. Cena lampy 12 tis. Kč. Osvětlení na hlavní silnici neodpovídá současným 
normám. Je třeba zvýšit hustotu lamp. Zastupitel Ing. Hůlka prověří možnosti čerpání dotace na 
pořízení úsporného veřejného osvětlení. 
 
USNESENÍ č. 21: Zastupitelstvo městyse pověřuje Ing. Hůlku k prověření možností čerpání 
dotace na pořízení úsporného veřejného osvětlení.  
Pro 8, proti 0, zdržel se 0 

 
21. Požární nádrž. Zastupitelka Martina Zoufalová požádala, aby byl v nové sezóně zajištěn 

převoz chemie do požární nádrže obecním vozem. Připomínka k opravě dláždění u požární nádrže. 
 
USNESENÍ č. 22: 
na vědomí Pro 8, proti 0, zdržel se 0 
 

22. Svoz komunálního odpadu. Místostarostka informovala, že provedla s firmou Marius 

Pedersen kontrolní svoz komunálního odpadu. Důvodem bylo skokové navýšení množství odpadu za 
1. čtvrtlení roku 2023. Upozornila na to, že se vyskytoval v nádobách odpad, který měl být vytříděn 
v plastu, papíru a bio odpadu. Zbytečně se navyšuje množství komunálního odpadu, které bude 
znamenat pro občany další zdražení poplatku za komunální odpad v roce 2024. 

 
USNESENÍ č. 23: 
na vědomí Pro 8, proti 0, zdržel se 0 
 

23. Různé. Pan Kočí upozornil na problém s dešťovou vodou v hasičské zbrojnici pro úpravách 

plochy v rámci revitalizace návsi. Prověří starosta Libor Mojžíš a zastupitel Ctibor Hůlka. 
 
USNESENÍ č. 24: 
na vědomí Pro 8, proti 0, zdržel se 0 
 

 
 
 
Mgr. Libor Mojžíš, starosta obce 
 
 
 
 
Zapsala dne 25. 4. 2023                Ověřil: Světlana Pešková 
 
 
Ing. Marie Hanušová                                                         František Knápek 


